
Bijlage 3

Inspreektekst van de heer J. van Wijk tijdens de vergadering van de Statencommissie RGW 
d.d. 4 februari 2019. 

‘Goedemiddag,
Ik ben Jeroen van Wijk, ik ben melkveehouder in Odijk. Ik spreek in namens LTO Noord.

LTO Noord is blij om te zien dat een aantal punten van onze inbreng verwerkt zijn in de 
uitvoeringsagenda, maar wij hebben nog een aantal punten waar wij ons zorgen over maken. 

 De provincie stuurt in haar ruimtelijk beleid aan op grondgebondenheid. Bij de melkveehouderij 
heeft de commissie Grondgebondenheid een advies uitgebracht. Wij willen de provincie 
adviseren om hierbij aan te sluiten. In deze commissie zaten afgevaardigden van de 
melkveehouderij, maar ook bijvoorbeeld het IPO en diverse natuurorganisaties. Er wordt 
gesproken over niet grondgebonden sectoren die een groot gedeelte van hun ruwvoer van eigen 
land moeten halen. Dit is erg tegenstrijdig als men niet grondgebonden is. Het voer van deze 
grondgebonden bedrijven bestaat voor een groot gedeelte uit restproductie, wat niet afkomstig 
is uit Utrecht. Hiermee wil ik aangeven dat, wanneer men kijkt naar een circulaire landbouw, er 
toch breder gekeken moet worden dan alleen naar Utrecht. Wij merken dat de provincie heel erg 
wil kijken naar de plaatsingsruimte van mest binnen de provincie, maar als de voeding ook van 
buiten de provincie komt, is dit natuurlijk niet circulair.

 Als het gaat over de verkaveling, lezen wij dat het minimaal 60%  huiskavel moet zijn en dat er 
maximaal drie veldkavels mogen ontstaan per ondernemer. Het lijkt ons goed om de 
kavelstructuur te verbeteren, maar wij zien wat problemen als het zo omschreven blijft staan.

 Er wordt gesproken over het terugdringen van diergeneesmiddelen met betrekking tot de 
waterkwaliteit. Graag willen wij dit breder trekken en willen wij kijken naar alle medicijnresten. Ik 
kan een klein voorbeeld noemen. Deze week had ik een Australiër op bezoek. Die vertelde dat zij 
humane mest op het land uitreden. Vervolgens waren er grote gevolgen met de vruchtbaarheid 
van de dieren.

 Tot slot zijn wij er zeer positief over dat de provincie de zorg deelt over de jonge agrariërs en de 
bedrijfsopvolgers. Wel maken wij ons zorgen over of er voldoende betrokkenheid is. In de 
stukken staat dat er samen met de AJK gesproken wordt, maar de AJK is nu niet betrokken bij de 
uitvoeringsagenda. Als LTO Noord hebben wij ook veel contact met de jonge ondernemers. Wij 
willen hier graag betrokken bij blijven.

Dit waren mijn punten.
Ik dank u wel.’


